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Rada Miejska Skoczowa 
Radni - Sesja 

Protokół nr 40 

z XL sesji Rady Miejskiej Skoczowa  w dniu 21 września 2022 roku 

  
Obrady rozpoczęto 21 września 2022 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 18:00 tego 
samego dnia. 

Sesja odbyła się w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Skoczowie, Rynek 3. 

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków. 

Obecni: 
1. Zdzisław Baranowski 
2. Fryderyk Białoń 
3. Maciej Bieniek 
4. Lucyna Bocek 
5. Maria Brodniewicz 
6. Rajmund Dedio 
7. Ryszard Drózd 
8. Joanna Duda-Michalak 
9. Irena Idasiak 
10. Jacek Krużołek 
11. Rafał Ludka 
12. Tomasz Michalak 
13. Teresa Papkala 
14. Franciszek Pomper 
15. Tomasz Pszczółka 
16. Mateusz Rohnka 
17. Halina Romańska 
18. Maria Sobik 
19. Mirosław Szwarc 
20. Monika Szyndler 
21. Marek Żagan 

 
Lista obecności - stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie XL sesji Rady Miejskiej Skoczowa VIII kadencji, przywitanie radnych i gości 
oraz stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Wystąpienie zaproszonych gości. 
4. Przyjęcie protokołu z XXXVIII i nadzwyczajnej XXXIX sesji Rady Miejskiej Skoczowa. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady oraz Przewodniczących Komisji o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
6. Informacja z działalności Burmistrza w okresie od 1 - 31 sierpnia 2022 roku (druk nr 

923). 
7. Sprawozdanie z działalności Miejskiej Spółki Sko-Eko sp. z o.o. za 2021 rok (druk nr 

920). 
8. Sprawozdanie z działalności SPK sp. z o.o. za 2021 rok (druk nr 921). 
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9. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Skoczów za I półrocze 2022 roku (druk nr 
919). 

10. Podjęcie uchwał: 
1) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/4/2018 Rady Miejskiej Skoczowa 

z dnia 28 listopada 2018 roku, w sprawie powołania stałych komisji Rady Miejskiej 
Skoczowa i ustalenia ich składów osobowych (druk nr 929). 

2) Podjęcie uchwały w sprawie skargi mieszkańca Gminy Skoczów na Sołtysa 
Sołectwa Wiślica (druk nr 928). 

3) Podjęcie uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Skoczów z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2023 rok (druk nr 
922). 

4) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXV/421/2022 z dnia 27 kwietnia 
2022 roku, w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla 
Gminy Skoczów na rok 2022 (druk nr 924). 

5) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z 
dotychczasowym najemcą na czas oznaczony (druk nr 925). 

6) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 
składającej się z działek nr 566/1, 542/14, 710/1, 710/2, 545/3, 545/4, położonych 
w Pierśćcu (druk nr 926). 

7) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie działki nr 475/5, 
położonej w Kiczycach (druk nr 927). 

8) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Skoczów na 2022 rok (druk 
nr 930). 

11. Informacja Przewodniczącego Rady na temat złożonych interpelacji i zapytań oraz 
udzielonych odpowiedzi. 

12. Wolne wnioski, informacje, oświadczenia, komunikaty. 
13. Sprawy organizacyjne. 
14. Zamknięcie obrad XL sesji Rady Miejskiej Skoczowa. 

 

ad.1. Otwarcie XL sesji Rady Miejskiej Skoczowa VIII kadencji, przywitanie radnych i gości 
oraz stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Skoczowa Rajmund Dedio witając 
Radnych, Burmistrza Miasta Skoczowa Mirosław Sitko, Skarbnika Jerzego Ciałonia, 
Sekretarz Magdalenę Fober, Radcę Prawnego, Prezesów Spółek, Naczelników Wydziałów 
Urzędu Miejskiego, Dyrektorów i Kierowników Jednostek Organizacyjnych.  

Następnie stwierdził prawomocność obrad. 

ad.2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są jakieś wnioski w sprawie zmiany porządku obrad sesji 
– nie zgłoszono. 

Następnie zaproponował wprowadzenie: 
- projektu uchwały w sprawie wyłonienia osoby wyróżnionej Laurem Srebrnej Cieszynianki 
roku 2022 (druk nr 934) w pkt 10.9. porządku obrad sesji, 
- autopoprawki do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie 
nieruchomości składającej się z działek nr 566/1, 542/14, 710/1, 710/2, 545/3, 545/4, 
położonych w Pierśćcu (druk nr 926), 
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- autopoprawki do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie działki 
nr 475/5, położonej w Kiczycach (druk nr 927). 

Kolejno poddał pod głosowanie zmieniony porządek obrad XL sesji. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Zdzisław Baranowski, Fryderyk Białoń, Maciej Bieniek, Lucyna Bocek, Maria Brodniewicz, 
Rajmund Dedio, Ryszard Drózd, Joanna Duda-Michalak, Irena Idasiak, Jacek Krużołek, 
Rafał Ludka, Tomasz Michalak, Teresa Papkala, Franciszek Pomper, Tomasz Pszczółka, 
Mateusz Rohnka, Halina Romańska, Maria Sobik, Mirosław Szwarc, Monika Szyndler, Marek 
Żagan. 
 
Porządek obrad XL sesji został przyjęty jak wyżej. 

ad.3. Wystąpienie zaproszonych gości. 

Przewodniczący Rady – podziękował radcy prawnemu Tomaszowi Szkaradnikowi oraz całej 
kancelarii „Traktat”, za wieloletnią współpracę z Radą Miejską. 
 
ad.4. Przyjęcie protokołu z XXXVIII i Nadzwyczajnej XXXIX Sesji Rady Miejskiej Skoczowa. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś ma jakieś uwagi do protokołu z XXXVIII sesji - 

wobec braku poddał go pod głosowanie. 

Wyniki głosowania (protokół z XXXVIII sesji): 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Zdzisław Baranowski, Fryderyk Białoń, Maciej Bieniek, Lucyna Bocek, Maria Brodniewicz, 
Rajmund Dedio, Ryszard Drózd, Joanna Duda-Michalak, Irena Idasiak, Jacek Krużołek, 
Rafał Ludka, Tomasz Michalak, Teresa Papkala, Franciszek Pomper, Tomasz Pszczółka, 
Mateusz Rohnka, Halina Romańska, Maria Sobik, Mirosław Szwarc, Monika Szyndler, Marek 
Żagan. 
 
Protokół z XXXVIII sesji został przyjęty jak wyżej. 
 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś ma jakieś uwagi do protokołu z XXXIX 

nadzwyczajnej sesji - wobec braku poddał go pod głosowanie. 

Wyniki głosowania (protokół z XXXIX sesji): 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Zdzisław Baranowski, Fryderyk Białoń, Maciej Bieniek, Lucyna Bocek, Maria Brodniewicz, 
Rajmund Dedio, Ryszard Drózd, Joanna Duda-Michalak, Irena Idasiak, Jacek Krużołek, 
Rafał Ludka, Tomasz Michalak, Teresa Papkala, Franciszek Pomper, Tomasz Pszczółka, 
Mateusz Rohnka, Halina Romańska, Maria Sobik, Mirosław Szwarc, Monika Szyndler, Marek 
Żagan. 
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Protokół z XXXIX nadzwyczajnej sesji został przyjęty jak wyżej. 
 
 
ad.5. Informacja Przewodniczącego Rady oraz Przewodniczących Komisji o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
 
Poinformował, że uczestniczył w spotkaniach, uroczystościach, odpowiadał na pisma oraz 
przyjmował strony. Przewodniczące / cy po krótce przedstawili tematykę, którą zajmowali się 
na komisjach. 
 
ad.6. Informacja z działalności Burmistrza w okresie od 1 - 31 sierpnia 2022 roku (druk nr 
923). 
 
Rada przyjęła informację z działalności Burmistrza w okresie od 1 - 31 sierpnia 2022 roku – 
stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
ad.7. Sprawozdanie z działalności Miejskiej Spółki Sko-Eko sp. z o.o. za 2021 rok (druk                 
nr 920). 
 
Przedstawiła Prezes Sko-Eko Anna Kwiatkowska. 
 
Radna Irena Idasiak – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Infrastruktury Komunalnej i 
Zagospodarowania Przestrzennego – sprawozdanie zostało przyjęte przez komisję. 
 
Rada przyjęła sprawozdanie z działalności Miejskiej Spółki Sko-Eko sp. z o.o. za 2021 rok – 
stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
ad.8. Sprawozdanie z działalności SPK sp. z o.o. za 2021 rok (druk nr 921). 
 
Przedstawiła Prezes SPK Katarzyna Mosur. 
 
Radna Irena Idasiak – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Infrastruktury Komunalnej i 
Zagospodarowania Przestrzennego – sprawozdanie zostało przyjęte przez komisję. 
 
Rada przyjęła sprawozdanie z działalności SPK sp. z o.o. za 2021 rok – stanowi załącznik              
nr 4 do protokołu. 
 
ad.9. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Skoczów za I półrocze 2022 roku (druk               
nr 919). 
 
Przedstawił Skarbnik Gminy Jerzy Ciałoń. 
 
W/w sprawozdanie zawiera: 
- informację o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2022 roku oraz informację o 

kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, 
- informacje o przebiegu wykonania planu finansowego Miejskiego Centrum Kultury 

„Integrator” w Skoczowie za I półrocze 2022 roku, 
- informacje o przebiegu wykonania planu finansowego Biblioteki Publicznej w Skoczowie za 

I półrocze 2022 roku. 
 
Radna Teresa Papkala – Przewodnicząca Komisji Budżetu, Polityki Finansowej i 
Administracji – sprawozdanie zostało przyjęte przez komisję. 
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Rada przyjęła sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Skoczów za I półrocze 2022 roku – 
stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady przekazał prowadzenie pkt 10 porządku obrad sesji, 
Wiceprzewodniczącej Rady Miejskiej Skoczowa Joannie Duda-Michalak.  
 
ad.10. Podjęcie uchwał: 
 
ad.10.1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/4/2018 Rady Miejskiej Skoczowa 
z dnia 28 listopada 2018 roku, w sprawie powołania stałych komisji Rady Miejskiej Skoczowa 
i ustalenia ich składów osobowych (druk nr 929). 
 
Przedstawił Przewodniczący Rady Rajmund Dedio. 
 
Pismem z dnia 24 sierpnia 2022r. Radny Rady Miejskiej Skoczowa Mateusz Rohnka złożył 
rezygnację z funkcji Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Na posiedzeniu 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 8 września 2022r., jednogłośnie (przy 2 osobach 
nieobecnych) Przewodniczącym Komisji Skarg, Wniosków i Petycji wybrany został Radny 
Rady Miejskiej Skoczowa Marek Żagan. W związku z tym konieczne jest podjęcie niniejszej 
uchwały. 
 
Ponadto poinformował, że Komisja Regulaminowa – jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Joanna Duda-Michalak poddała pod głosowanie projekt uchwały.    
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Zdzisław Baranowski, Fryderyk Białoń, Maciej Bieniek, Lucyna Bocek, Maria Brodniewicz, 
Rajmund Dedio, Ryszard Drózd, Joanna Duda-Michalak, Irena Idasiak, Jacek Krużołek, 
Rafał Ludka, Tomasz Michalak, Teresa Papkala, Franciszek Pomper, Tomasz Pszczółka, 
Mateusz Rohnka, Halina Romańska, Maria Sobik, Mirosław Szwarc, Monika Szyndler. 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Marek Żagan 
 
Uchwała nr XL/455/2022 w sprawie zmiany uchwały nr II/4/2018 Rady Miejskiej Skoczowa z 
dnia 28 listopada 2018 roku, w sprawie powołania stałych komisji Rady Miejskiej Skoczowa i 
ustalenia ich składów osobowych przyjęta została jak wyżej – stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu. 
 
ad.10.2. Podjęcie uchwały w sprawie skargi mieszkańca Gminy Skoczów na Sołtysa 
Sołectwa Wiślica (druk nr 928). 
 

Przewodniczący Rady Rajmund Dedio – poinformował, że pismem z dnia 26 lipca 2022r. 
(data wpływu 27 lipca 2022r.) mieszkaniec Gminy Skoczów złożył skargę na Sołtysa 
Sołectwa Wiślica. Zgodnie z § 45 ust. 1 pkt 1 Statutu Gminy Skoczów w/w skarga 
przekazana została do kontroli przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. 

 
Wiceprzewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Halina Romańska - komisja na 
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posiedzeniu w dniu 8 sierpnia 2022r. dokonała analizy skargi oraz jej załączników, wyjaśniła 
i rozpatrzyła wszystkie zarzuty. Następnie w celu umożliwienia skarżącemu osobistego 
przedstawienia swojego stanowiska, zgodnie z jego wnioskiem, wyznaczono kolejne 
posiedzenie Komisji na dzień 5 września 2022r., na które zaproszono zarówno Skarżącego, 
jak również Sołtysa Sołectwa Wiślica. Ostatecznie Skarżący mimo złożonego wniosku, jak 
również Sołtys nie skorzystali z możliwości ustnego przedstawienia swojego stanowiska. 

W tym stanie rzeczy Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Skoczowa 
nie dopatrzyła się w postępowaniu Sołtysa Sołectwa Wiślica naruszenia obowiązków 
i uprawnień Sołtysa, które mogłyby skutkować uwzględnieniem skargi, stąd też uznała 
skargę za bezzasadną. 

Komisja stoi na stanowisku, iż wszystkie sprawy, wnioski do Sołtysa powinny być zgłaszane 
i rozważane na zebraniu wiejskim, gdzie obecni są mieszkańcy, urzędnicy Urzędu 
Miejskiego, a całe zebranie jest protokołowane. Sołtys jest obowiązany wypełniać uchwały 
zebrania wiejskiego. Ponadto pytania zawarte w skardze, będące w istocie wnioskiem 
o udostępnienie informacji publicznej, nie powinny być kierowane do Sołtysa, tym bardziej na 
prywatny adres, gdyż za te kwestie odpowiedzialny jest Burmistrz Miasta. Zgodnie 
z Wyrokiem WSA w Poznaniu z dnia 5 września 2014r., sygn. akt II SAB/Po 37/14, Sołtys 
jako że nie jest organem władzy publicznej, bowiem jest wyłącznie organem wykonawczym 
jednostki pomocniczej i nie posiada żadnych kompetencji o charakterze władczym, nie jest 
podmiotem zobowiązanym do udostępnienia informacji publicznej, w rozumieniu ustawy 
z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej. 

Zaznaczenia wymaga także fakt, iż Skarżący z wnioskiem o udostępnienie informacji 
publicznej w zakresie objętym wnioskami kierowanymi do Sołtysa Sołectwa Wiślica, a które 
stały się przedmiotem niniejszej skargi, wystąpił także do Urzędu Miejskiego w Skoczowie. 
Żądane informacje, po zwróceniu się do organu właściwego czyli do Burmistrza zostały 
udostępnione. 

Biorąc pod uwagę powyższe, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w głosowaniu jawnym 
jednogłośnie 7 głosami „za“(przy 2 osobach nieobecnych) rekomenduje Radzie Miejskiej 
uznać skargę za bezzasadną. 

Przewodniczący Rady – poinformował, że w sprawie przedmiotowej skargi będą 2 
głosowania – głosowanie, kto jest za uznaniem skargi za bezzasadną (zgodnie z 
rekomendacją Komisji Skarg, Wniosków i Petycji), następnie głosowanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Joanna Duda-Michalak poddała pod głosowanie:  

1/ uznanie skargi złożonej przez mieszkańca Gminy Skoczów na Sołtysa Sołectwa Wiślica 
za bezzasadną,  
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Zdzisław Baranowski, Fryderyk Białoń, Maciej Bieniek, Lucyna Bocek, Maria Brodniewicz, 
Rajmund Dedio, Ryszard Drózd, Joanna Duda-Michalak, Irena Idasiak, Jacek Krużołek, 
Rafał Ludka, Tomasz Michalak, Teresa Papkala, Franciszek Pomper, Tomasz Pszczółka, 
Mateusz Rohnka, Halina Romańska, Maria Sobik, Mirosław Szwarc, Monika Szyndler, Marek 
Żagan. 
 
2/ projekt uchwały w sprawie skargi mieszkańca Gminy Skoczów na Sołtysa Sołectwa 
Wiślica (druk nr 928) z następująco brzmiącym § 1: „Skargę z dnia 26 lipca 2022r. (data 
wpływu 27 lipca 2022r.) mieszkańca Gminy Skoczów na działalność Sołtysa Sołectwa 
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Wiślica, po zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 
Miejskiej Skoczowa uznać w całości za bezzasadną”. 
  
Wyniki głosowania: 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Zdzisław Baranowski, Fryderyk Białoń, Maciej Bieniek, Lucyna Bocek, Maria Brodniewicz, 
Rajmund Dedio, Ryszard Drózd, Joanna Duda-Michalak, Irena Idasiak, Jacek Krużołek, 
Rafał Ludka, Tomasz Michalak, Teresa Papkala, Franciszek Pomper, Tomasz Pszczółka, 
Mateusz Rohnka, Halina Romańska, Maria Sobik, Mirosław Szwarc, Monika Szyndler, Marek 
Żagan. 
 
Uchwała nr XL/456/2022 w sprawie skargi mieszkańca Gminy Skoczów na Sołtysa Sołectwa 
Wiślica przyjęta została jak wyżej – stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
 
ad.10.3. Podjęcie uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Skoczów z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie na 2023 rok (druk nr 922). 
 
Przedstawiła Naczelnik Wydziału Funduszy Europejskich Magdalena Goryczka. 

Projekt uchwały reguluje współpracę pomiędzy samorządem Gminy Skoczów, a 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy, 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2023 roku określając cele, zakres i formę 
tej współpracy. Projekt uchwały konsultowany był z organizacjami pozarządowymi. 

Program w szczególności sprzyjać będzie kontynuowaniu i rozwijaniu partnerskiej 
współpracy pomiędzy Gminą, a organizacjami i podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego, dalszemu rozwojowi tych organizacji i podmiotów, stworzy 
mieszkańcom Gminy szansę poszerzenia aktywności społecznej, a także umożliwi zlecenie 
realizacji zadań publicznych tychże organizacji. 

Radna Maria Brodniewicz – Przewodnicząca Komisji Kultury Fizycznej, Zdrowia i Opieki 
Społecznej – komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Joanna Duda-Michalak poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Zdzisław Baranowski, Fryderyk Białoń, Maciej Bieniek, Lucyna Bocek, Maria Brodniewicz, 
Rajmund Dedio, Ryszard Drózd, Joanna Duda-Michalak, Irena Idasiak, Jacek Krużołek, 
Rafał Ludka, Tomasz Michalak, Teresa Papkala, Franciszek Pomper, Tomasz Pszczółka, 
Mateusz Rohnka, Halina Romańska, Maria Sobik, Mirosław Szwarc, Monika Szyndler, Marek 
Żagan. 
 
Uchwała nr XL/457/2022 w sprawie programu współpracy Gminy Skoczów z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 
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pożytku publicznego i o wolontariacie na 2023 rok przyjęta została jak wyżej – stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu. 
 
ad.10.4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXV/421/2022 z dnia 27 kwietnia 
2022 roku, w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Skoczów na rok 
2022 (druk nr 924). 
 
Przedstawiła Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej Edyta Godziek. 
 
Zmiana Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Skoczów na rok 2022, związana jest z niedoborem 
środków w wysokości 2.900,00 zł na realizację zadania IV 2 - zapewnienie wsparcia 
psychologicznego dla uczniów w sytuacjach kryzysowych. 
Powstałe w ramach zadania IV 1 - dofinansowanie działań profilaktycznych w szkołach  
w zakresie profilaktyki alkoholowej, narkotykowej i uzależnień behawioralnych - 
oszczędności w zmienianej uchwale zostaną przekazane na uzupełnienie w/w niedoborów.  

Radna Maria Brodniewicz – Przewodnicząca Komisji Kultury Fizycznej, Zdrowia i Opieki 
Społecznej – komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Joanna Duda-Michalak poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Zdzisław Baranowski, Fryderyk Białoń, Maciej Bieniek, Lucyna Bocek, Maria Brodniewicz, 
Rajmund Dedio, Ryszard Drózd, Joanna Duda-Michalak, Irena Idasiak, Jacek Krużołek, 
Rafał Ludka, Tomasz Michalak, Teresa Papkala, Franciszek Pomper, Tomasz Pszczółka, 
Mateusz Rohnka, Halina Romańska, Maria Sobik, Mirosław Szwarc, Monika Szyndler, Marek 
Żagan. 
 
Uchwała nr XL/458/2022 w sprawie zmiany uchwały nr XXXV/421/2022 z dnia 27 kwietnia 
2022 roku, w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Skoczów na rok 
2022 przyjęta została jak wyżej – stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
ad.10.5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z 
dotychczasowym najemcą (druk nr 925). 
 
Przedstawił Naczelnik Wydziału Nieruchomości i Planowania Przestrzennego Marcin Dawid. 
 
Dotyczy podpisania kolejnej umowy najmu z Wyższą Szkołą bezpieczeństwa w Poznaniu, na 
część budynku przy ul. Bielskiej 17 w Skoczowie (2 pomieszczenia na parterze) o pow. 
15,65 m2, która wynajmowana będzie na cele edukacyjne. Czynsz najmu wynosi 15 zł/m2, 
najemca będzie również ponosił opłaty za energię elektryczną, wodę i odprowadzanie 
ścieków. Ogrzewanie dwóch wynajmowanych pomieszczeń najemca zapewni we własnym 
zakresie. Planowane jest zawarcie umowy na okres od 01.10.2022r. do 30.09.2023r. 
 
Wprowadzona została autopoprawki, polegająca na wykreśleniu w § 1 zwrotu „na czas 
oznaczony od 01.10.2022r. do 30.09.2023r., na cele edukacyjne”. Wynika to z konsultacji z 
Wydziałem Nadzoru Prawnego Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego, którego zdaniem Rada 
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Gminy nie może w drodze uchwały rozstrzygać co do długości okresu najmu, gdyż 
określenie go leży w kompetencji Burmistrza.  
 
Wprowadzona została również autopoprawka, polegająca na wykreśleniu z tytułu projektu 
uchwały „na czas oznaczony”, zgodnie z sugestią Komisji Rozwoju Infrastruktury Komunalnej 
i Zagospodarowania Przestrzennego na posiedzeniu w dniu 19 września 2022r. 
 
Radna Irena Idasiak – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Infrastruktury Komunalnej i 
Zagospodarowania Przestrzennego – komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały (przy 2 osobach nieobecnych), wraz z autopoprawką i zaproponowaną zmianą. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Joanna Duda-Michalak poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Zdzisław Baranowski, Fryderyk Białoń, Maciej Bieniek, Lucyna Bocek, Maria Brodniewicz, 
Rajmund Dedio, Ryszard Drózd, Joanna Duda-Michalak, Irena Idasiak, Jacek Krużołek, 
Rafał Ludka, Tomasz Michalak, Teresa Papkala, Franciszek Pomper, Tomasz Pszczółka, 
Mateusz Rohnka, Halina Romańska, Maria Sobik, Mirosław Szwarc, Monika Szyndler, Marek 
Żagan. 
 
Uchwała nr XL/459/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z 
dotychczasowym najemcą przyjęta została jak wyżej – stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
ad.10.6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 
składającej się z działek nr 566/1, 542/14, 710/1, 710/2, 545/3, 545/4, położonych w Pierśćcu 
(druk nr 926). 
 
Przedstawił Naczelnik Wydziału Nieruchomości i Planowania Przestrzennego Marcin Dawid. 
 
Dotyczy nabycia przez Gminę działek nr 566/1, 542/14, 710/1, 710/2, 545/3 i 545/4 
położonych w Pierśćcu. Teren ten będzie stanowił rezerwę przestrzenną dla przyszłej 
rozbudowy istniejącego cmentarza. Wynegocjowano cenę 250.000,00 zł za całą 
nieruchomość. 
 
Wprowadzona została autopoprawka, polegająca na wykreśleniu w § 1 celu na jaki 
nabywana jest nieruchomość, zgodnie z sugestią Komisji Rozwoju Infrastruktury Komunalnej 
i Zagospodarowania Przestrzennego na posiedzeniu w dniu 19 września 2022r. 
 
Radna Irena Idasiak – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Infrastruktury Komunalnej i 
Zagospodarowania Przestrzennego – 7 głosami „za”, 2 głosami „przeciw”, 3 głosami 
„wstrzymującymi” (przy 1 osobie na własną prośbę wyłączonej z głosowania i 2 osobach 
nieobecnych), komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz z zaproponowaną 
zmianą. 
 
Po długiej dyskusji, Wiceprzewodnicząca Rady Joanna Duda-Michalak poddała pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Zdzisław Baranowski, Lucyna Bocek, Maria Brodniewicz, Rajmund Dedio, Ryszard Drózd, 
Joanna Duda-Michalak, Irena Idasiak, Rafał Ludka, Tomasz Michalak, Teresa Papkala, 
Franciszek Pomper, Tomasz Pszczółka, Mateusz Rohnka, Halina Romańska, Maria Sobik, 
Monika Szyndler, Marek Żagan. 
 
PRZECIW (1) 
Maciej Bieniek 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Fryderyk Białoń, Jacek Krużołek. 
 
 
BRAK GŁOSU (1) 
Mirosław Szwarc 
 
Uchwała nr XL/460/2022 w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 
składającej się z działek nr 566/1, 542/14, 710/1, 710/2, 545/3, 545/4, położonych w Pierśćcu 
przyjęta została jak wyżej – stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
ad.10.7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie działki nr 475/5, 
położonej w Kiczycach (druk nr 927). 
 
Przedstawił Naczelnik Wydziału Nieruchomości i Planowania Przestrzennego Marcin Dawid. 
 
Dotyczy nabycia przez Gminę działki nr 475/5 położonej w Kiczycach zlokalizowanej 
naprzeciw Szkoły Podstawowej w Kiczycach, pod planowaną w przyszłości budowę miejsc 
postojowych. 
 
Wprowadzona została autopoprawka, polegająca na wykreśleniu w § 1 celu na jaki 
nabywana jest nieruchomość, zgodnie z sugestią Komisji Rozwoju Infrastruktury Komunalnej 
i Zagospodarowania Przestrzennego na posiedzeniu w dniu 19 września 2022r. 
 
Radna Irena Idasiak – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Infrastruktury Komunalnej i 
Zagospodarowania Przestrzennego – komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały (przy 2 osobach nieobecnych) wraz z zaproponowaną zmianą. 
 
Po długiej dyskusji, Wiceprzewodnicząca Rady Joanna Duda-Michalak poddała pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 11, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Zdzisław Baranowski, Fryderyk Białoń, Maciej Bieniek, Lucyna Bocek, Ryszard Drózd, Jacek 
Krużołek, Rafał Ludka, Franciszek Pomper, Tomasz Pszczółka, Mateusz Rohnka, Mirosław 
Szwarc. 
 
PRZECIW (6) 
Maria Brodniewicz, Rajmund Dedio, Irena Idasiak, Teresa Papkala, Maria Sobik, Monika 
Szyndler 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Joanna Duda-Michalak, Tomasz Michalak, Halina Romańska, Marek Żagan. 
 
Uchwała nr XL/461/2022 uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie działki nr 
475/5, położonej w Kiczycach przyjęta została jak wyżej – stanowi załącznik nr 12 do 
protokołu. 
 
ad.10.8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Skoczów na 2022 rok (druk 
nr 930). 
 
Przedstawił Skarbnik Gminy Jerzy Ciałoń. 
 
W przedstawionym projekcie uchwały na 2022 rok po stronie dochodów i wydatków 
wprowadzono środki stanowiące zwrot części wydatków poniesionych przez sołectwa gminy 
Skoczów w ramach funduszu sołeckiego. Kwota 106.699,25 zł (dochody; 758.75814 § 2030) 
została przeznaczona na wydatki poszczególnych sołectw w rozdz. 60016 „Drogi publiczne 
gminne” (58.658,69 zł) oraz w rozdz. 75095 „Pozostała działalność” (48.040,56 zł). 
 
Dodatkowo w rozdziale 75095 „Pozostała działalność” zwiększono plan o kwotę 1.500 zł.,  z 
tytułu  wpłaty dokonanej na rzecz Rady Sołeckiej Bładnice. 

 
Zmiany budżetu po stronie dochodów wynikają z dostosowania planu dochodów do ich 
przewidywanego wykonania na koniec 2022 roku, w związku z czym: 
− zwiększono planowane wpływy ze sprzedaży składników majątkowych o kwotę 30.000 zł 

(02001, § 0870), 
− zwiększono planowane wpływy z podatku od działalności gospodarczej osób fizycznych, 

opłaconego w formie karty podatkowej o kwotę 50.000 zł (75601, § 0350), 
−   zwiększono planowane wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych od osób 

prawnych i innych jednostek organizacyjnych o kwotę 50.000 zł (75615, § 0500), 
− zwiększono planowane wpływy z odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu podatków i 

opłat o kwotę 20.000 zł (75615, § 0910), 
− zwiększono planowane wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych od osób 

fizycznych o kwotę 600.000 zł (75616, § 0500), 
− zwiększono planowane wpływy z odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu podatków i 

opłat o kwotę 100.000 zł (75616, § 0910), 
− zwiększono planowane wpływy z odsetek od środków zgromadzonych na rachunkach 

bankowych o kwotę 150.000 zł (75814, § 0920). 
 

Wprowadzono do budżetu zwiększone środki subwencji oświatowej w wysokości 511.360 zł, 
które zostały przyznane gminie Skoczów na sfinansowanie zmiany wysokości wynagrodzeń 
nauczycieli początkujących oraz zatrudnienie nauczycieli pedagogów, pedagogów 
specjalnych, psychologów, logopedów lub terapeutów pedagogicznych w placówkach 
oświatowych. Środki te zwiększają również wydatki budżetu. 

 
Natomiast w rozdziale 80148 „Stołówki szkolne i przedszkolne” zwiększono plan dochodów i 
wydatków o kwotę 100.000 zł. z przeznaczeniem na zakup środków żywności.  

 
Po stronie dochodów budżetu dokonano zmiany klasyfikacji budżetowej środków w 
wysokości 222.300 zł przeznaczonych na realizacje programu „Razem możemy więcej” 
(rozdział 85322), środków w wysokości 17.100.000 zł pochodzące z programu Polski Ład 
(rozdział 80101) oraz środków z Funduszu Pomocy w zakresie pomocy obywatelom Ukrainy 
(rozdział 75011; 75814; 85395), w związku ze zmiana rozporządzenia w tym zakresie. 
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Po stronie dochodów i wydatków wprowadzono do budżetu środki z Funduszu Pomocy na 
dodatkowe zadania oświatowe związanych z kształceniem, wychowaniem i opieką nad 
dziećmi i uczniami będącymi obywatelami Ukrainy w wysokości 191.740 zł (rozdział 75814; 
80195)  

 
Zwiększa się planowaną kwotę dotacji dla organizacji pozarządowych w rozdziale 75095 z 
przeznaczeniem na wsparcie osób niepełnosprawnych w ramach tzw. „małego grantu”. 
Środki pochodzą z oszczędności na dotacjach dla organizacji pozarządowych w rozdziałach 
80195 i 85295. 

 
Dodatkowo zwiększa się wydatki na wykup nieruchomości z przeznaczeniem na 
powiększenie cmentarza komunalnego w Pierśćcu o kwotę 250.000 zł (rozdział 70005). 

 
Zwiększa się również wydatki na dowóz dzieci niepełnosprawnych o kwotę 130.000 zł 
(rozdział 80150). 

 
Po stronie wydatków dokonano przesunięcia środków przeznaczonych na wypłatę odprawy 
emerytalnej i nagrody jubileuszowej dla pracownika przechodzącego na emeryturę (rozdział 
85219; 85504). 

 
W wyniku powyższych zmian zmniejsza się wysokość zaangażowanych do budżetu gminy 
środków wolnych o kwotę 620.000 zł. 

 
W związku z powyższymi zmianami budżetu gminy oraz wydanymi zarządzeniami 
Burmistrza Miasta Skoczowa stosownym zmianom ulegają również załączniki do uchwały 
budżetowej.  
 
Radna Teresa Papkala – Przewodnicząca Komisji Budżetu, Polityki Finansowej i 
Administracji – komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Joanna Duda-Michalak poddała pod glosowanie projekt uchwały. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Zdzisław Baranowski, Fryderyk Białoń, Maciej Bieniek, Lucyna Bocek, Maria Brodniewicz, 
Rajmund Dedio, Ryszard Drózd, Joanna Duda-Michalak, Irena Idasiak, Jacek Krużołek, 
Rafał Ludka, Tomasz Michalak, Teresa Papkala, Franciszek Pomper, Tomasz Pszczółka, 
Mateusz Rohnka, Halina Romańska, Maria Sobik, Mirosław Szwarc, Monika Szyndler, Marek 
Żagan. 
 
Uchwała nr XL/454/2022 w sprawie zmian w budżecie Gminy Skoczów na 2022 rok przyjęta 
została jak wyżej – stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
ad.10.9. Podjęcie uchwały w sprawie wyłonienia osoby wyróżnionej Laurem Srebrnej 
Cieszynianki w roku 2022 (druk nr 934 został wprowadzony do porządku obrad sesji). 
 
Burmistrz Mirosław Sitko – wpłynęła 1 kandydatura, którą zgłosiłem. Jest to człowiek zacny, 
społecznik, organizator wielu wydarzeń i inicjatyw na terenie Gminy Skoczów, wielu 
zawodów sportowych, inicjator i organizator Orszaku Trzech Króli. Emerytowany nauczyciel 
przez wiele lat pracujący z młodzieżą, nie tylko w ramach swojej pracy ale również poza nią 
– powiedział.  
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Poinformował również, że uzasadnienie do niniejszego projektu uchwały zostanie  
poprawione, bardziej rozbudowane. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Joanna Duda-Michalak poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Zdzisław Baranowski, Fryderyk Białoń, Maciej Bieniek, Lucyna Bocek, Maria Brodniewicz, 
Rajmund Dedio, Ryszard Drózd, Joanna Duda-Michalak, Irena Idasiak, Jacek Krużołek, 
Rafał Ludka, Tomasz Michalak, Teresa Papkala, Franciszek Pomper, Tomasz Pszczółka, 
Mateusz Rohnka, Halina Romańska, Maria Sobik, Mirosław Szwarc, Monika Szyndler, Marek 
Żagan. 
 
Uchwała nr XL/462/2022 w sprawie wyłonienia osoby wyróżnionej Laurem Srebrnej 
Cieszynianki w roku 2022 przyjęta została jak wyżej – stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady przejął dalsze prowadzenie obrad. 
 
ad.11. Informacja Przewodniczącego Rady na temat złożonych interpelacji i zapytań oraz 
udzielonych odpowiedzi. 
 
Przewodniczący Rady – poinformował, że w okresie międzysesyjnym wpłynęła: 
- interpelacja radnego Marka Żagana, dotycząca zapytań i wątpliwości mieszkańców dot. 

warunków dowozu do placówek oświatowych dzieci niepełnosprawnych w Gminie 
Skoczów, 

- zapytanie Przewodniczącego Rady Rajmunda Dedio, dotyczące wynajmu pomieszczeń w 
budynku przy ul. Bielskiej w Skoczowie na potrzeby Wyższej Szkoły Bezpieczeństwa. 

 
ad.12. Wolne wnioski, informacje, oświadczenia, komunikaty. 
 
Radna Teresa Papkala – poprosiła, by radni zostali zapoznani z poprawionym 
uzasadnieniem do uchwały w sprawie wyłonienia osoby wyróżnionej Laurem Srebrnej 
Cieszynianki roku 2022. 
 
Radna Maria Sobik – zapytała, kiedy będzie przedstawione sprawozdanie z objazdu 
placówek oświatowych. Dużo było zrobione, dużo jest do zrobienia i mieszkańcy na pewno 
są zainteresowani sytuacją – powiedziała. 
Dyrektor Miejskiego Zarządu Oświaty Joanna Radwan-Kmiecik – odpowiedziała, że 
informacje pojawia się w październiku kiedy prezentowane będzie sprawozdanie z realizacji 
zadań oświatowych za zeszły rok szkolny. Wtedy będzie to omówione, a niektóre wnioski 
omawiane już były na ostatnim posiedzeniu Komisji Kultury i Oświaty.  
 
Radny Mirosław Szwarc – poruszył sprawę dot. lasu miejskiego na Dolnym Borze, poprosił 
by zostały wycięte samosiejki i krzaki, przez które całkowicie zarośnięte jest pobocze i rów. 
Jest to zarośnięte równo z krawędzią jezdni, a teraz po opadach wręcz wisi nad drogą. 
Burmistrz Mirosław Sitko – poprosił, by jeśli ktoś stwierdzi jakieś niebezpieczeństwo, to nie 
czekać do sesji tylko przyjść lub zadzwonić i zgłosić. Powiedział, że odpowiednie osoby się 
tym zajmą. 
   
ad.13. Sprawy organizacyjne. 
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Przewodniczący Rady – życzył dużo radości, pomyślności, zdrowia, spełnienia marzeń 
solenizantom, którzy w okresie międzysesyjnym świętowali swoje urodziny. 
 
ad.14. Zamknięcie obrad XL sesji Rady Miejskiej Skoczowa. 
 

Wobec wyczerpania porządku obrad dziękując wszystkim za udział, Przewodniczący Rady 

zamknął obrady XL sesji Rady Miejskiej Skoczowa. 

                                                                                                            Przewodniczący                                                                                                       
                                                                                                  Rady Miejskiej Skoczowa 

                                                                                                          Rajmund Dedio 

Protokołowała: Wioletta Sawicka-Ślęzak 


